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Beslutningsforslag nr. B 37. Fremsat den 7. november 1995 af Bent Hindrup Andersen (EL), 
Jette Gottlieb (EL) og Søren Søndergaard (EL) 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  a f s k a f f e l s e  a f  e n t r é  p å  d e  s t a t s l i g e  m u s e e r  

Folketinget opfordrer regeringen til i indeværende folketingsår at fremsætte forslag om afskaf- 
felse af entré til de statslige museers faste samlinger. 



F. t. beslutn. vedr. entré på de statslige museer 1741 

B e m æ r k n i n g e r  til f o r s l a g e t  

Entréordningen til statens faste samlinger har 
snart eksisteret i 5 år. Forslagsstilleme finder på den 
baggrund, at der er brug for at revurdere og ændre 
den beslutning, som et flertal i Folketinget har truffet. 

Det blev af den daværende kulturminister oplyst til 
Folketinget i 1992, efter at ordningen havde fungeret 
i et år, at besøgstallet samlet var gået frem, men at 
fremgangen alene skyldtes genåbningen af National- 
museet. Herudover var der tale om en tilbagegang i 
besøgstallet for de tre øvrige samlinger, der havde 
indført entré til de faste samlinger: Statens Museum 
for Kunst, Tøjhusmuseet og Den Hirschsprungske 
Samling. 

Der henvises til kulturministerens besvarelse af 
spm. nr. S 1150 stillet i henhold til Folketingets for- 
retningsordens § 20 i folketingsåret 1991-92, jf. Folke- 
tingstidende 1991-92, forhandlingerne sp. 11574-77. 

De forskellige meldinger fra de enkelte museer ef- 
terfølgende om stigninger eller fald i besøgstal er af- 

hængige af, om der er afholdt særudstillinger og der- 
af følgende presseomtale. Forslagsstillerne ønsker 
fortsat, at museerne får mulighed for at opkræve 
entré ved særudstillinger. De økonomiske konse- 
kvenser for de enkelte museer må således anses for at 
være minimale og kan forhåbentlig opvejes af et langt 
større besøgstal samt af statslige bevillinger, der kom- 
penserer for de manglende entréindtægter for de fa- 
ste samlinger. I svar til Finansudvalget oktober 1994 
er entréindtægten budgetteret til 10,5 mio. kr. i 1995. 

Forslagsstillerne anser det for formålsløst at opret- 
holde en økonomisk barriere, der begrænser udbre- 
delsen af og interessen for den kunst og kulturarv, 
som staten er i besiddelse af. Der bør naturligt være 
fri adgang for befolkningen, folkeskolerne og børne- 
og uddannelsesinstitutioner til at besøge vores fælles 
kulturarv og bese de gaver, som ofte vederlagsfrit er 
overdraget til statens faste samlinger. 


